

室外無線網覆蓋地點

Outdoor Wireless

Coverage Locations



至2015年初為止,資訊及通訊 科技部在校園內已裝有8個室外 無線網接入點。覆蓋範圍主要 是各廣場、中央大道及其周邊 地方。用戶可利用電子地圖查 看室外無線網覆蓋地點。

In early 2015, ICTO has set up 8 outdoor wireless access points on campus. The wireless LAN coverage includes plazas, Central Avenue and the surrounding areas. User can view the outdoor wireless LAN coverage locations via our Electronic Campus Map.





校園網絡 Campus Network

資訊及通訊科技部提供校園有線及無線網服務供學生及職員使用。

Information and Communication Technology Office provides wired and wireless LAN services on campus for students and staff members.

澳大有線網服務 UM Wired LAN Service



澳大有線網服務採用802.1X認證標準,它是由IEEE制定的一種關於控制用戶連接網絡的認證標準。教職員可以在辦公室和部分課室使用澳大有線網服務,而學生可以在學生宿舍使用此項服務。

當使用澳大的有線網服務時,您只要依照配置指引設置設備和使用 PC LAN 帳戶進行認證後,便能連接校園網絡。

UM Wired LAN Service is using 802.1X authentication standard, it is an authentication standard established by IEEE for controlling user network connection. Staff members can use UM Wired LAN service in office and some classrooms, whereas students can use this service in student dormitories.

To use UM Wired LAN service, please configure your devices by following the configuration guideline and authenticate with your PC LAN account to access campus network.

澳太無線網服務 -UM-Wireless LAN Service

在校園內,您可以通過澳大無線網服務,讓您的流動設備連接到校園網和互聯網。現時,資訊及通訊科技部提供3種SSID (服務設定識別碼)供師生連接之用。其分別為:

You can use mobile device to connect intranet and internet using UM wireless LAN service within campus. Currently, ICTO provides 3 SSIDs for all UM members to connect wireless LAN. They are:

connect wireless LAN. They are:	
服務設定識別碼 SSID	特點 Characteristic
UM_SECURED_WLAN	 提供高安全性和可靠的連接。 Provides high security and reliable connection. 適用於大部分的設備。 Compatible with most devices. 建議大學所有師生使用。 All UM members are recommended to use it.
UM_WLAN_PORTAL	 無須配置,較適合便攜設備作短暫的使用。 No configuration is needed. Suitable for all portable devices to use for a short period of time. 只提供安全的認證方法,但並未對傳輸的資料進行加密,因此請勿在本網絡中傳送個人或敏感資料。 Provides security authentication only, the data will not be encrypted during transmission. Therefore, please do not transmit any personal or sensitive data using this network.
eduroam	 主要供已參與eduroam計劃的機構及其訪客使用,為其提供無線網漫遊服務。訪客可以使用其機構所提供的帳戶連接澳大無線網。 Mainly provides roaming service for guests from eduroam member institutions. Guests can use wireless account provided by the affiliated institutions to login to UM Wireless LAN. 澳大師生可以在全球有提供 eduroam服務的機構內使用澳大帳號取得相關服務。 All UM users can use UM account to access internet at other institutions providing eduroam service.
用产于以90年次为7.7.2.2.4.4.4.4.4.4.4.4.4.4.4.4.4.4.4.4.	

用戶可以瀏覽資訊及通訊科技部知識庫查看有線及無線網配置指引。

User can view the wired and wireless configuration guideline via ICTO Knowledge Base.

資訊及通訊科技部知識庫 ICTO Knowledge Base

http://faq.icto.umac.mo/

QR編碼 QR Code



校園網絡

Campus Network